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Egyesületünk részére az István-lápai-barlang kutatását az Észak-magyarországi 

Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelőség 17350-6/2013. iktatási számú 

határozatával engedélyezte. 

 

Kutatási alkalmak 2015-ben: 

 2015. január 30- február1. 

 2015. március 27-29. 

Sajnos további kutatási tevékenységre nem volt alkalmunk, részben az üdvözölt új bejárat 

építkezése miatt.  

 

 

 

 

 

 

 

------------------------------- 

Egri László 

kutatásvezető 

Budapest 2016 február 10 
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2015. január 30-február 1. 

 

Résztvevők: Egri László, Gordos Erik, Marton Ádám, Maucha Gerggely, Matuszka Fanni, 

Pataki Róbert, Tarczi Zsófia, Wágner Borbála 

 

URL: http://www.pfbke.hu/cikkek/beszamolok/2015.01.31.-02.01.-istvan-lapai-barlang-

kutatas.html 

 

A csapat két fő céllal szállt le a barlangba. Az egyik a Néger trombitásban a bontást segítő, 

illetve lehetővé tevő palackok rögzítési pontjainak kialakítása. A telepített, lemászást segítő 

kötél cseréje, valamint a szifon leszívása, esetlegesen egy túra a patakos ágban. 

 

Itt az erre a feladatra indult 3 fős csapat kudarcot vallott a magas vízállás miatt. Gyakorlatilag 

a bontási pont nem volt megközelíthető, már a fekete teremben is állt a víz. Ez a három fő a 

meghiúsult lehetőségek miatt ellátogatott a keleti-ág ba, amíg kötél használata nélkül lehet 

közlekedni, majd kiment a barlangból. 

 

A másik nagyobb cél a Keleti-felső járataiba behelyezett kötelek felmérése és dokumentálása 

volt. Az ötfős csapat elég hosszú ideig mászott, fotózással is nehezítették az életüket, de 

sikeresen tudták végrehajtani a feladatot. Hajnali háromra értek a felszínre. 

 

Munkájuk eredménye a kötélcserék tervéhez felhasználható leltár, a jelenlegi beszerelési 

vázlat, valamint Maucha Gergely jóvoltából néhány értékes kép a kevésbé látogatott 

helyekről. 

 

http://www.pfbke.hu/cikkek/beszamolok/2015.01.31.-02.01.-istvan-lapai-barlang-kutatas.html
http://www.pfbke.hu/cikkek/beszamolok/2015.01.31.-02.01.-istvan-lapai-barlang-kutatas.html


Papp Ferenc Barlangkutató Egyesület 

___________________________________________________________________________ 

 

4 

 

 



Papp Ferenc Barlangkutató Egyesület 

___________________________________________________________________________ 

 

5 

 

 
 

 
 



Papp Ferenc Barlangkutató Egyesület 

___________________________________________________________________________ 

 

6 

 

2015. január 30-február 1. 

 

Résztvevők: Borzsák Kamilla, Egri László, Marton Ádám, Matuszka Fanni, Pataki Róbert, 

Wágner Borbála     

 

URL: http://www.pfbke.hu/cikkek/beszamolok/2015.03.28.-29.-istvan-lapai-barlang-

kutatas.html 

 

Alapvetően azzal a céllal mentünk a Néger trombitáshoz, hogy az ott található szifont 

leszívjuk, a benne található üledéket próbáljuk áttermelni a mellette található vak aknába, 

valamint, hogy az ehhez szükséges felszerelések akasztópontjait megoldjuk. Plusz 

lehetőségünk volt levegő- és iszap mintavételre, amit a későbbiekben laborvizsgálatoknak 

vetettünk alá. 

 

A lemászást segítő kötelet kicseréltük, mert egy előző alkalommal a feldúsult CO2 miatt már 

nagyon nehéz volt elhagyni a bontási pontot, ezzel egy kicsit biztonságosabbá tettük 

reményeink szerint. Levittünk a bontási ponthoz 3 db 300 bar-os acél búvárpalackot, amiknek 

az ideiglenes rögzítési lehetőségeit megoldottuk, így a bontás alatt a vödröző embereknek 

nem kell a hátukon viselniük. Ezzel, hogy reduktorokon keresztül tiszta levegőt lehet 

lélegezni, jelentősen megnöveltük a szifon közelében eltölthető időt. 

 

Nagyjából 30 vödörnyi anyagot tudtunk a szifon leszívása után kitermelni. Nem adja könnyen 

magát. A vödrözés mellett a szívócsővel is próbálkozunk folyamatosan a lágyabb iszapot a 

vízzel együtt átmozdítani a másik aknába. 

 

            
 

A levegő-mintavétel miatt a másnap újra le kellett menni a barlangba, kihozni az eszközt, ami 

folyamatosan dolgozott. 

 

Jelenleg a laboreredmények nem mutatnak semmit. Értelmük csak akkor van, ha rendszeresen 

sikerül megismételni a mintavételeket. Az egyetlen érdekesség az aceton megjelenése a 

levegőben, de azt, hogy nem mérési hiba-e, vagy valamilyen bakteriális bomlásra utal, csak 

további mérésekkel lehetne bizonyítani. 

 

A méréseket akkreditált laboratóriumban végeztettük el, így standard módón vannak mérve, 

azok megismétlése valóban összehasonlítható eredményeket mutathat majd. 

http://www.pfbke.hu/cikkek/beszamolok/2015.03.28.-29.-istvan-lapai-barlang-kutatas.html
http://www.pfbke.hu/cikkek/beszamolok/2015.03.28.-29.-istvan-lapai-barlang-kutatas.html
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